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pénzügyi csoportvezető

Dávid Martin polgármester:
Kőszöntöm a megjelent képviselőket, jegyző asszonyt, meghívott vendégünket. Tájékoztatok
mindenkit, hogy a jegyzőkönyv elkészítéséhez hangfelvétel készül a képviselő-testületi

ülésről.

Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 4 fő jelen van, így az ülés
határozatképes és azt megnyitom.
Javaslom, hogy a jegyzőkönyv hitelesítője Gyuricza Gergő alpolgármester legyen.

A jegyzőkönyv hitelesitő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 3 igen szavazattal, 1
tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül elfogadta.

A képviselő-testület a napirendeket 4 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. és az alábbi
napirendeket tárgyalja:

Napirend

I. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről

Előterjesztő: Dávid Martin polgármester

2. Tolmács Község Önkormányzata 2024. évi költségvetésének módosításáról
Előterjesztő: Dávid Martin polgármester

3. Beszámoló az Önkormányzat 2024. évi gazdálkodásáról
Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi gazdálkodásáról
2024. évi belső ellenőrzési jelentés
Előterjesztő: Dávid Martin polgármester

4. A polgármester 2025. július l-től hatályos illetrnényének és költségtérítésének
megállapítása



To/mács Község Önkormányzata Képvise/ö-testü/ete

Elő/erjesztő: dr. Szabó Letícia Agnesjegyző

5. Horgász Egyesület támogatási kéreIme
Előterjesztő: Dávid Martin polgármester

6. 2025. évi Szolgáltatási terv elfogadása
Előterjesztő: Dávid Martin polgármester

EGYEBEK

1.1 AKTUÁLIS NAPlRENDEK

5/2025.(V.28.) jegyzökönyve

1. napirend: Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb eseményekről,

intézkedésekről

Dávid Martin polgármester:
Ebben az eltelt két héten semmi különösebb, intézkedést igénylő esemény nem volt.
Természetesen a csatornázással kapcsolatos dolgokat kivéve, de az már mindennapos.
Szombaton volt egy gyereknapi rendezvényünk, annak szervezésében, kivitelezésében vettem
részt. Valakinek van kérdése, észrevétele?

Hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

2. napirend: Tolmács Község Önkormányzata 2024. évi költségvetésének
módostásáról

Dávid Martin polgármester:
A kiküldött anyagot megkaptátok, ha van ezzel kapcsolatban kérdésetek KJárinak fel tudjátok
rakni. Kértem tőle egy kicsit részletesebb beszámolót, mert a lakosság részéről érkezett
megkeresés, hogyan és miből tevődnek össze a bevételeink. Szeretném, ha a jegyzőkönyvből
ezt a tájékoztatást át tudnánk adni a lakosság részére. Át is adom Klári a szót.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
A beszámoló keretében fogom ezt részletezni, jó?

Dávid Martin polgármester:
Rendben.

Pénzes Klára pénzügYi csoportvezető:
Ez egy utolsó módositás volt, helyreigazítottuk nagy volumenekben a számokat. Az iparüzési
adó tekintetében volt egy jelentősebb bevételünk és arra a szintre emeltük az előirányzatunkat,

tartalékot képeztünk belőle. Illetve a költségvetési támogatásoknál van egy olyan "elvárás" az
állam részéről, hogy forintra egyeznünk kell az ő előirányzataikkal. Ezek indokolják, hogy
még egy ilyen utolsó módosítást csináljunk. Kérem, hogy ennek a rővid ősszefoglalónak és az
előteIjesztésben foglaltak tudatában fogadjátok el a kőltségvetés módosítást és a következő

napirendben megtárgyaljuk a bevételeket.
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További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

512025. (v. 28.)jegyzőkönyve

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki elfogadja az előteIjesztett 2024. évi önkormányzati költségvetési rendelet módosítását,
kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület az önkormányzat 2024. évi költségvetésének módosítása napirendet
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és
megalkotta következö rendeletét:

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének6/2025. (V. 28.) önkormányzati
rendelete

az Önkormányzat 2024. évi költségvetésének módosításáról

(A rendelet ajegyzőkönyv mellékletét képezi.)

3. napirend: Beszámoló az Önkormányzat 2024. évi gazdálkodásáról
Beszámoló a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hívatal 2024. évi
gazdálkodásáról
2024. évi belső ellenőrzési jelentés

Dávid Martin polgármester:
Átadom a szót Klárinak!

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Szerkezetileg próbálom majd úgy tagolni, hogy mindenkinek nyomon követhető legyen. Az
előterjesztés mentén fogok menni.
Nézzük akkor a tavalyi bevételeket. Gyakorlatilag, ha a bankszámla egyenlegünket nézzük
105 millió forinttal indultunk a 2024-es évben és 69 millió forinttal zártuk az évet. Egy dolgot
kihangsúlyoznék, mielőtt éves számot mondanék. A 2024. évi költségvetés, az eredeti
költségvetés, amit még az előző testülettel tárgyaltunk, az úgy nézett ki, hogy mindazokkal a
paraméterekkel, amik eredetileg benne voltak a költségvetésben, akkor volt 48.453.000.- a
tervezett tartalék. Szóval ezt azt jelenti, hogy ha ez a költségvetés 2024-ben nem változott
volna semmiben az eredeti kiinduláshoz képest, akkor is a 105 millióból csak 48 millió lett
volna a zárópénzünk. Remélem ez igy követhető. Bevételek: az állami támogatásoknál
kapunk zöld területekre, köznevelési feladatokra, szociális feladatokra támogatást, ki fogom
hangsúlyozni, hogy hol volt ebben eltérés. Az eredeti tervhez képest a köznevelési
feladatoknál kaptunk l.907.000.-al többet, itt ugye a pedagógusok béremeléséhez ez egy
kötött előirányzat volt. Erre kaptuk meg pluszban ezt az összeget. Ez az összeg nálunk
kiadásban ott mutatkozik, hogy finanszirozásban ennyivel többet is adtunk az óvodának. Ez
az ő bérüknél került érvényesítésre. Csak sorolom: a település üzemeltetésre kaptunk 17
milliót, a köznevelésre kapunk 38 milliót, szociális feladatokra 6,8 milliót, ebben mondjuk a
falugondnoki szolgálat van benne, az volt kb. 6 millió forint plusz a szociális étkezők

támogatása. A gyermek étkeztetés II millió, kulturális feladatokra 3 milliót kaptunk, szociális
tüzifa I millió. Ezek nagyjából azok az állami támogatási bevételek, amiket föntről kapunk a
mi feladatainkhoz mérten, összesen kb. 78 millió forint volt. Ez az 1,9 millió kivételével a
várt szinten futott be, illetve a szociális tűzifa egy év közbeni pályázat, ami bevételi és kiadási
oldalon is jelentkezik. Kapunk a támogatási bevételt a munkaügyi központtól
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közfoglalkoztatásra és nyári diákrnunkához, itt kaptunk közel 5 millió forintot, hasonló adat
került betervezésre 4.907.000.- és 4.973.000.-at kaptunk. Közhatalmi bevételeinknél vannak a
helyi adók. A magánszemélyek kommunális adóját a lakóingatlanok tulajdonosai fizetik, ez
jól betervezhetö bevétel, mert adott az ingatlanok száma. Megfelelően teljesült is 1,6
millióhoz képest, 1.777.000.-ot sikerült beszedni. Ez a kintlévőségek fuggvényében lehetett
több. A legjelentősebb bevételünk pedig az iparűzési adó, a 2024. évi terveknél ugye még
nem láttuk előre, hogyan fog alakulni az év, de reméltük, hogy kedvező lesz. 43 milliós
előirányzathoz képest 81,8 millió forint lett, 38,8 millió forinttal lett több. Szolgáltatási
bevételeink vannak még a vendégétkezők fizetnek, hulladékos zsákokat értékesítünk a
lakosság részére, sírhely megváltások, íngatlan bérleti díjak ezekből összesen 4 millió forint
körüli összeg jött be.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Idegenforgalmi adónk nincs?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Az nincsen bevezetve nálunk.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

A vendégház miatt nem lenne érdemes bevezetni?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Hát, l szálláshely miatt nem biztos, hogy érdemes.

Dávid Martin polgármester:
2 van.

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:

Év vége felé visszatérhetünk rá, úgyis már csak a következő évtől tudnánk bevezetni.

Pénzes Klára pénzügYi csoportvezető:
A közvetített szolgáltatások bevétele, ezek olyan kiadások, amit közvetlenül mi fizetünk meg,
jellemzően rezsiköltségek, például az iskola és óvoda közös épületben van, nincs külön
mérőórájuk és osztoznak a költségeken 60-40 %-ban. A KLIKK-el van erről egy
szerződésünk, hogy a költségek 60%-át nekik tovább számlázzuk. Illetve a ház bérlőnk által
fizetett rezsi van még. Ezek rendben zajlanak, nincs belőle kintlévőségünk. Ellátási díjaknál
az óvodás, iskolás és szociális étkezők terítési díja jelentkezik nagy bevételként. Itt igazából
alul maradt a tervezetthez képest abevételünk círka I millíó forinttal, de ezzel párhuzamosan
a kiadásunk is kevesebb volt az igénybevétel miatt. Kevesebb étkezőnk volt, akár iskolaí
óvodai hiányzások miatt. Áfa bevételek 18.000 forint a visszatéritési bevételünk.
Felhalmozási bevételünk a szennyvíz projekttel kapcsolatban van, nagy összegek jönnek be,
amiket utána tovább is kell utalnunk. 2024. év végén volt egy 27 milliós összeg, ami egy
fordított ÁFA volt. Ezt ilyenkor megkapjuk és 2-3 napon belűl tovább is kell utalnunk, ezt
például a NAV felé. Ami itt maradó támogatás, az még a tűzoltó szertár felújítására kapott 5
millió forint volt a Leader pályázatból, de arra számítottunk is, számoltunk vele.
Finanszírozási bevételként jelentkezík a pénzmaradvány és a megelőlegezés. A
pénzmaradványt megpróbálom nektek jól megfogalmazni, hogyha van 105 millió forint a
bankszámIánkon, akkor mitől 546 millió forint a pénzmaradványunk? Ez azt jelenti, hogy van
egy nagyon nagy előleg összegünk, amit kifizettünk a Colasnak, sőt ők kapták meg
közvetlenül. Szóval ezek ilyen ellenszámolt előlegek. Van még olyan is, ami követelés jellegű

pénzmaradvány, ez korrigálja azt az összeget. Technikailag nincs ítt nálunk, de mivel még
elszámolatlan, ezért olyan nagy a pénzmaradványunk. Ezek lennének akkor a bevételeink, a
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38,8 millió forintos iparűzési adó pluszt tartsátok fejben, annak lesz jelentősége. A többivel
nagyjából az eredeti terveknél vagyunk.
Áttérek a kiadásokra. Működési kiadásainknál nálam a személyi juttatások jönnek előszőr a
sorban, itt a tervekhez képest többlet kiadás csak az újonnan választott tisztégviselők

juttatásainál mutatkozik. Ez ugye azt jelenti, hogy nekünk a tavalyi évben lett egy kis
megtakaritásunk, hogy Martin társadalmi megbízatásban látta el feladatait, de lett többlet
kíadásunk a 3 havi végkíelégítés folytán és igy akkor a plusz-mínusz I millió forint tőbblet

költséget jelentett. Külső személyi juttatások, ezek a rendezvényeken a repi fogyasztások,
járulékok. Készlet beszerzésre fordított ősszeg 5.223.000.-, soknak tűnik, de ez rengeteg
üzemanyag, tűzifa, karácsonyi juttatás a családoknak, tisztítószerek. A kommunikációs
szolgáltatásoknál telefon, internet elérés, itt 1,7 millió volt a terv és 1,8 kőrűl teljesült.
Közüzemi kiadásaink 2 millió forinttal 98%-on áll a teljesitése, itt már év kőzben

korrigálnunk kellett a gázárak miatt. A vásárolt élelmezésnél viszont csőkkentettük az
előirányzatot, 2 millió forinttal vagyunk az eredeti terv alatt. Ez, amint már említettem a
létszám csőkkenés miatt van. Karbantartások, itt sok minden történt az év folyamán, egy
általános karbantartási kőltséget szoktunk betervezni, ami 2 millió forintnyi ősszeget jelent.
De ehhez hozzájött apatakmeder tisztitás, ami nettó 2,9 millió forint volt, vízelvezető utak,
járdák karbantartása (FüveIlő utcában) nettó 2,6 millió forint, a játszótérnél abetonalap
bontása, elszállítása nettó 850.000 forint. Szóval itt kb. 6 millió forint plusz ÁFA plusz
kiadásunk volt, ami nem volt betervezve. A közvetitett szolgáltatások kiadása ez az, amit a
bérlőinknek kiszámlázunk, de mi fizetjük be a szolgáltató felé. Szakmai szolgáltatásunk nem
olyan sok 2.441.000 forint, ezek például a pályázati projektek műszaki ellenőrzési, pályázat
írói díjai, ezek többnyire a pályázaton belül elszámolható kiadások. ÁFA kiadások összege ott
27 millió forinttal meghaladtuk az előirányzatot, a csatorna pályázat fordított ÁFÁ-ja miatt,
amit decemberben be kellett fizetnünk. Kamat kiadásunk nem volt tervezve, 100.000 forintot
kellett fizetnünk, ezt a Magyar Államkincstárnak kellett fizetni. Abból adódott, hogy 2
gyermek be lett iratva óvodába, meg is igényeltük rájuk a támogatást, viszont nem kezdték
meg mégsem időben az ovit. Egyéb dologi kiadások, gyakorlatilag ide sorolunk mindenféle
tagdíjakat, szerzői jogdíjakat, cégautó adót, ilyesmik szerepelnek benne 780.000 forint.
ellátottak pénzbeli juttatásai itt I millió forint előirányzat növelés történt, ez első sorban az
óvoda kezdési és iskoláztatási támogatások növelése miatt történt. Törvényi előíráson alapuló
befizetés, az a szolidaritási hozzájárulás, 5,2 millió forint, ezt tudtuk, hogy lesz és ki is
fizettük. Ezt az iparűzési adók miatt kell megfizetnünk, mert abból jól állunk.
Államháztartáson belülre átadott pénzeszközök közül a legjelentősebb a közös hivatal
fenntartására kiadott 5.554.000 forint. Működési célú támogatás ez a nyugdíjas klub
fenntartására van betervezve évről évre 500.000 forint. Felhalmozási kiadások itt jelentős

eltérések lesznek. 105 millió volt akkor az indulónk az év elején, a csatornázásra 40 millió
forint került elszámolásre, az volt az előleg. A játszótér kialakítására 20.691.000 forintba
kerűlt, de az eredetileg tervezett összeg II millió forint volt. Majdnem a duplája lett.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Hogy lehet ilyen nagy különbség?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Nagyon sok földmunka is volt benne.

Dr. Szabó Leticia Ágnes jegyző:

Pályázattal kombinálva volt eredetileg betervezve.

Gyuricza Gergő alpolgármester:
Igen először úgy volt tervben, de sajnos azt a pályázatot nem sikerült elnyerni. Aztán kisebb
játszó térről volt szó, ami kibővült kerítéssel, felnőtt edzősrésszel.
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Igen, ezek miatt lett több. A karbantartásban, amit említettem összeget, az csak abetonalap
bontásának a díja volt, de tükörbe kellett rendezni ott a helyét. A következö az óvodai kerítés,
ez egyáltalán nem volt tervben, de az ellenőrzés kapcsán felírtak hiánypótlásra és muszáj volt
megcsinálni, 4 millió forint volt. Közvilágitás bővítése 5 millióval több lett a tervezettnél. Az
Ipari út eredetileg nem volt betervezve, de végül egyben meg lett csinálva, erről ti is tudtatok
már.

Dávid Martin polgármester:
Igen.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Akkor, amik kisebb tételek még, azok az új fektetők az óvodába, notebook, fűkasza

beszerzése, egy új számítógép a hivatalba, összesen 1,5 millió forint. Illetve felhalmozási célú
pénz volt még az egyház részére az 500.000 forínt az új oltárra. Ez így összesen nagyjából 30
millió forinttal több a tervezethez képest. Tehát nem 48 millió maradt, hanem 69 millió, de
amennyivel több jött be, több is lett elköltve. Az óvodának kellett még finanszírozásra 2
millióval többet adni, ezt az összeget mi is a bérfejlesztésre kaptuk. A beruházások voltak
nagy döntések és a karbantartás volt nagyobb összeg. Ezeket tudtam nektek elmondani,
kérdésetek van?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Szerintem nagyon jól összeszedted, köszönjük szépen!

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Azt akartam, hogy érthető, átlátható legyen számotokra is.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Nagyon érthető volt, köszönjük szépen!

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Akkor jó. Nagyon szívesen.

Dávid Martin polgármester:
Köszönjük szépen Klári!

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki elfogadja az Önkormányzat 2024. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót, az kérem,
kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület a beszámoló az Önkormányzat 2024. évi gazdálkodásáról napirendet
megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és
megalkotta következő rendeletét:
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének7/2025. (V. 28.) önkormányzati
rendelete

az Önkormányzat 2024. évi költségvetésének teljesítéséről

(A rendelet ajegyzőkönyv mel/ékletét képezi.)

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
A Közös Hivatalnál nagy dolgok nem történtek. Egy személyi változás volt 2024-ben itt
Tolmácson, ez zökkenömentesen sikerült, Dorka szerintem jó ütemben át tudta venni
Zsuzsától a feladatokat. Más fontosabb változás nem történt.

Dávid Martin polgármester:
Ezzel kapcsolatban van esetleg még kérdésetek?

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki elfogadja az előterjesztett 2024. évi közös hivatal gazdálkodásáról szóló beszámolót,
kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2024. ev!
költségvetésének módosítása napirendet megtárgyalta, és 4 ígen szavazattal, ellenszavazat
és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következö határozatot:

44/2025. (V.28.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Borsosberényi
Közös Önkormányzati Hivatal 2024. évi gazdálkodásáról szóló beszámolót
elfogadja.

A költségvetés 2024. évi teljesitését 86.660 ezer Ft bevételIel, ezen belül:
a) Működési célú támogatások államháztartáson belülről 5.084 ezer Ft,
b)Működési bevétel 7 ezer Ft,
c) Finanszírozási bevétel 81.569 ezer Ft
bevétellel jóváhagyja.

A költségvetés 2024. évi teljesitését 86.634 ezer Ft kiadással, ezen belül:
a) Személyi jellegü kiadás 74.145 ezer Ft,
b)Munkaadókat terhelő járulékok 9.801 ezer Ft,
c) Dologi kiadások 2.688 ezer Ft
kiadással jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős: jegyző
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 512025. (V.28.) jegyzőkönyve

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Általában I-I témakörben tartanak ellenőrzést évente, 2024-ben az adóztatási
tevékenységeket vizsgálták. Ez a vizsgálat kötelező. Vali nagyon precízen végzi a munkáját,
minden rendben volt az ellenőrzés során.

Dávid Martin polgármester:
Kérdésetek van?

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést:
aki elfogadja az előterjesztett 2024. évi belső ellenőrzési jelentést, kérem, kézfeltartással
szavazzon!

A Képviselő-testület 2024. évi belső ellenőrzési jelentés napirendet megtárgyalta, és 4 ígen
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő

határozatot:

45/2024. (V.28.) Képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Danubius Expert
Audit Kft. belső ellenőre i által elkészített "Éves ellenőrzési jelentés
Tolmács Kőzség Önkormányzata 2024. évben elvégzett belső ellenőrzésről"

szóló jelentést elfogadja és tudomásul veszi.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a lehetőségekhez

mérten törekedjen az intézkedési javaslatban foglalt intézkedések
megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

4. napirend: A polgármester 2025. július l-től hatályos illetményének és költség
terítésének megállapítása

Dávid Martin polgármester:
Bejelentem személyes érintettségemet, ezért a döntéshozatalban nem kívánok részt venni. Az
előterjesztőnekát is adom a szót.

Dr. Szabó Letida Ágnes jegyző:

A polgármesteri illetmények, költségtérítések törvényileg vannak meghatározva, ezt a
nemzetgazdasági átlagkeresethez igazítjuk. A jogszabály szerint 2025. július l-től a 2024. évi
nemzetgazdasági átlag keresetet kell alapul venni. 500-1500 fő közötti lakosság számú
település esetében 1,75-el kell ezt megszorozni és úgy kapjuk meg az illetmény összegét.
2024. évre vonatkozó havi bruttó átlagkereset (nemzetgazdasági átlagkereset) 667.365 Ft/fő

volt. Mindezek értelmében 2025. július l. napjától az 501-1500 fO lakosságszámú település
polgármestere esetében - ebbe a kategóriában tartozik Tolmács is - a fóállású polgármester
iIletménye - figyelembe véve a 2024. évre vonatkozó havi bruttó nemzetgazdasági
átlagkeresetet összegét és az alkalmazandó szorzószámot, valamint a Kttv. szerinti kerekítési
szabályt - 667.365 Ft x 1,75 = 1.167.888,7 Ft :::::1.167.900 Ft. A költségtérítés ennek a 15%-a,
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ami pedig havi bruttó 175.185 Ft. Ezt az ősszeget az állam lefinanszírozza az őnkormányzat

számára, úgyhogy plusz kiadást nem jelent nekünk. Jól mondom Klári?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Nagyjából 50%-ot finanszíroznak, de ez arányosítva nő az összeggel.

Dr. Szabó Letícía Ágnes jegyző:
Ettől eltérni nem tudunk, mert törvényben meghatározott az összeg, viszont döntést kell róla
hoznunk.

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javoslat nem volt.

Gyuricza Gergő alpolgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a
kérdést: aki egyetért és elfogadja az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a
polgármester illetményét és költségtérítését illetően, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 3 ígen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

46/2025. (V.28.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. tőrvény 71. § (4)
bekezdés b) pontja alapján Dávid Martin fóállású polgármester illetményét
2025. július 1. napjától - más tartalmú döntésig - havi bruttó 1.167.900 Ft
ban állapítja meg.

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország
helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 71. § (6)
bekezdése alapján Dávid Martin fóállású polgármester részére a
polgármesteri tisztség ellátásával összefüggő szükséges költségeinek
megtérítésére 2025. július 1. napjától - más tartalmú döntésig - havi
illetménye l5%-ának megfelelő összegű, azaz havi bruttó 175.185 Ft
költségtérítést állapít meg.

A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az illetmény és a költségtérítés
megállapításáról szóló dokumentumot állítsa ki, és intézkedjen a havonta
történő kifizetésről.

Határidő: 2025. július l-től folyamatos más tartalmú döntésig
Felelős: jegyző

5. napírend: Horgász Egyesület támogatásí kéreIme

Dávid Martin polgármester:
A napokban benyújtotta a kéreImét a Horgász Egyesület, 300.000 forint támogatást
szeretnének. A tavalyi évben 150.000 forinttal támogatta őket az önkormányzatunk. Eddig
mennyi támogatást adtunk Letti?
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 512025. (V. 28.)jegyzőkönyve

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző:
1.100.000 forint támogatást nyújtott eddig önkormányzatunk a Nyugdíjas klubnak, az Extrém
Légisport Egyesületnek és a Tolmácsí Motoros napra a Felső Kocsrnának.

Dávid Martin polgármester:
Rendben, köszönöm! Én a 300.000 forintot sokallom, a javaslatom 200.000 forint. Nektek mí
a véleményetek?

Orbán Mónika képviselő:

Míre szeretnék ezt felhasználni?

Dávid Martin polgármester:
Egy programtervet is benyújtottak a kérelem mellé, azt meg tudjátok nézni.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Rendezvényeket szoktak csinální, gyereknapit például, horgászversenyeket, a tó környékét
szeretnék rendbe tenni.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Itt is jelen lehetnének a mi rendezvényeinken, nem csak Diósjenön. Tök jó lenne akár, ha a mi
egyik rendezvényünkön mondjuk a babgulyás mellé ők föznének egy halászlevet.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Ezjó ötlet.

Dávid Martin polgármester:
Amikor a tóhoz kirándultunk, mindenféle finomsággal vártak.

Orbán Mónika képviselő:

A gyereknapon is nagyon kitettek magukért, egészen a rendezvény végéig! Nagyon jó volt.

További hozzászólás, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért, hogy 200.000 Ft-al támogassuk az Erdőkémía Horgász Egyesületet, kérem,
kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 3 igen szavazattai, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

4712025. (V.28.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete Jaczkó Lajos az
Erdőkémía Horgász Egyesület (2643 Diósjenő, 075/1 hrsz.) 2025. évi a
Tolmácsí tó környezetének rendbetétele és közösségí célú fenntartása
programjának támogatására irányuló kérelmét megtárgyalta és az
államháztartáson kívüli pénzeszköz átadásáról és átvételéről szóló 13/2013.
(IX.18.) önkormányzati rendeletben foglaltak szerint 200.000 Ft összegben
támogatja.
A támogatás utólagos elszámolás mellett a Erdőkémia Horgász Egyesület
bankszámlájára történő utalással történik.
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A támogatás felhasználásának határideje: 2025. december 31.
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben
foglaltak szerinti elszámolási határideje: 2026. március 31.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra
vonatkozó, az e határozatnak megfelelő támogatási megállapodás
megkötésére.

Határidő: kérelmező értesítése azonnal
Felelős: polgármester

6. napirend: 2025. évi Szolgáltatási terv elfogadása

Dávid Martin polgármester:
Van ezzel kapcsolatban kérdésetek?

Hozzászólás, kérdés, vélemény, másjavaslat nem volt.

Dávid Martin polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki
egyetért és elfogadja a 2025. évi Szolgáltatási tervet, kérem, kézfeltartással szavazzon!

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a
következő határozatot:

48/2025. (V.28.) képviselő-testületi határozat

Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Évinger Boglárka
és Ferikné Dinkó Renáta, kulturális szervező által készített, 2025. évi
Szolgáltatási tervet jelen határozat mellékletét képező tartalommal
megtárgyalta és elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

EGYEBEK

Dávid Martin polgármester:
Van valakinek egyebe?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Nekem most nincs.

Dávid Martin polgármester:
Én szeretném Gergőt megkérdezni, hogy a csatornázás, hogy halad.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
A szolgalmi jogokkal kapcsolatban, hogy állunk? Ott volt valami gond ugye abeadással?

Dávid Martin polgármester:
Igen, sajnos egy ember nem írta alá időben és újra kell kezdenünk a procedúrát. Ez olyan
szempontból nem gond, mert Rétság mindenkinek kárpótlást fizet érte, a mi szerződésünkbe
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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testülete 512025. (V. 28.)jegyzőkönyve

pedig térítésmentesen szerepelt ez a hozzájárulás. Az új szerződésben mi is megállapítunk
majd kártérítési összeget.

Dr. Szabó Leticia Ágnes jegyző:

Mekkora összeget fognak kapni?

Gyuricza Gergő alpolgármester:
Ezt pontosan nem tudom, függ a terület besorolásától és az érintett terület nagyságától is.
Rétságon is ez egy nagyobb területnél bukott ki, hogy az egyik tulajdonos kártérítést szeretne,
de nem úgy lettek elkészítve a szerződés tervezetek. Ez alapján mi is szeretnénk, ha az itteni
tulajdonosok is kárpótolva lennének a hozzájárulásukért. Ne járjanak ők se rosszabbul, mint
más település terület tulajdonosai. A szolgahni jog csökkenti a területük értékét és több
kötelezettséggel is jár. Úgyhogy erre oda fogunk figyelni az új szerződéseknél!

Illetve annyi változás van, hogy akinek házi átemelő kell a telkére, annak nem kell
terveztetnie, mert előzetesen a kivitelező, Colas Alterra Zrt. a DMRV Zrt.-vel bejáJja a
területet és kijelölik a megfelelő helyét. Ez az érvényes megegyezés helyettesíti a tervezést.
Erről kérték, hogy tájékoztassuk majd a lakosokat. Az elektromos hálózati csatlakozást
viszont a lakónak kell hozzá biztosítani, ehhez érintésvédelmi jegyzőkönyv is kell. Ehhez
fogunk kapni egy részletes tájékoztatót, hogy pontosan, hogyan kell kiépíteni, mit kell ennek
tartalmaznia.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Azt tudjuk, hogy ez kb. mekkora költséget jelent alakosoknak?

Pénzes Klára pénzügYi csoportvezető:
Nekem 10.000 forint volt.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Amikor én kértem erre árajánlatot aházunkhoz 30-70 ezer forint körül voltak az ajánlatok.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Akkor nagyjából olyan költséggel lehet számolni, mint a tervezés.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
De Gergő neked akkor az egész házra lehetett annyi, nem? Nekem a gázhoz kellett és ott csak
arra az egy csatlakozási pontra volt 10.000 forint.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Igen, a teljes ingatlanra. Jelenleg én árakat nem kértem be. De a kiépítés kapcsán jobban
járnak az emberek, mert a Colas fogja elvégezni. Az átemelőt, a nyomóvezetéket és az
átemelő és az akna közötti gravitációs szakaszt is ők csinálják meg, sőt még az áramot is oda
fogják vinni. Jelenleg ez így fog kinézni, ez volt a legutóbbi értekezleten. Martin mondta,
hogy a helyre állítások folyamatban vannak, a terület átadás utcánként lesz. Közösen fogjuk
bejárni a területeket és bármi észrevételünk van, azt még tudjuk jelezni nekik. A zúzott kövek
kapcsán megy még az egyeztetés, hogy hol maradjon, hol nem, mert sok helyen a zöld
területekre is azt tettek.

Dávid Martin polgármester:
Szerintem hasznosabb, ha ott marad, mert jobban tömörül azzal együtt a föld és esős időben

nagy sár is lenne nélküle. A főútlal kapcsolatban van információd?
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Gyuricza Gergő alpolgármester:
Meg van a közútkezelői hozzájárulás, engedély az alsó szakaszra, a felsőre még nincs.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Miért nem egyben csinálják?

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Egyben van kezelve, de a forgaImat nem lehet teljesen lezárni. A patak és a panzió közötti
szakasznál még mindig nincs meg az engedély, de a többi részt elkezdik addig. Oda olyan
kivitelezőt akarnak, aki tényleg precízen, pontosan dolgozik.

Dávid Martin polgármester:
Sokszor csak hétfón tudjuk meg, hogy a hét folyamán hol fognak dolgozni és elég nehéz
felkészülni, értesíteni erről időben a lakosságot.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Pedig kértük őket, hogy a fóút tekintetében legalább egy hónappal elöre jelezzék a
munkálatokat.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Akkor elképzelhető, hogyha eddig nem szóltak, akkor csak egy hónap múlva fogják kezdeni?

Dávid Martin polgármester:
Nem hiszem. Sokszor, ha napi szinten nem érdeklődök náluk, akkor maguktól nem jeleznek a
munkafolyamatokról. Megteszik, amit kérünk, de minden nap jelezni, emlékeztetni kell őket.

A Szurdok utcában is jelezték, ahogy megtalálták az átereszt, pedig figyelmen kivül is
hagyhatták volna, ott még várunk az új elemekre, mert azt használni szeretnénk. Ezért nincs
még mindig visszatemetve a gödőr.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Illetve volt arról szó, hogy ahol az út közepét bontották meg lehet, hogy teljes szélességben
fogják azokat a szakaszokat aszfaltozni. A Zarándok úton mondjuk a szélét bontották, de
teljesen be van repedezve az út, ott is szerintem jogosan kérnénk a teljes út aszfaltozását.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Bánkon a telep építése, hogy áll?

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Én nemrég jártam arra, laikus szemmel egész jól állnak.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Lassan a szolgalmi jogoktól jobban félünk, mint a teleptől.

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
Igen.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Annál ugye több szervezet is érintett, határidők és szinte mindenhol várni az ügyintézésre.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Határidővel, hogy állunk?
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Gyuricza Gergőalpolgármester:
Eddig szeptember volt legkorábbi határidönek kitűzve, arra még van esély mindig. De a
nevűkben nem tudok nyilatkozni.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Köszi.

Dávid Martin polgármester:
Köszönjűk a tájékoztatást!

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
A Versenyképes lárások Programmal kapcsolatban mondanék még pár dolgot. A programot
már ismeritek. Ennek a pénzforrása azoktól a településektöl fog befolyni, akik az iparűzési

adóban jól teljesítenek. Az adó mértékét lakosság számhoz viszonyítják, emiatt mi ebben
nagyon jól állunk. A költségvetésben a szolidaritási hozzájárulást, már megbeszéltűk ezzel
kapcsolatban. Viszont most az idei évben elöször megvizsgálták, hogy mennyi iparűzési adó
folyt be 2024. március 31.-ig, illetve ehhez képest mennyi 2025. március 31.-ig és a
különbözetet elveszik! Ez most 8.700.000 forintot jelent nálunk, elég nagy összeg. A
térségben Tolmács, Rétság, Romhány, Nagyoroszi fizet szolidaritási hozzájárulást, ezek a
települések adják össze azt a pénzt, amiböl járási szinten fogunk majd költekezni.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Csodás!

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető:
És még szeptemberben is felűl fogják ezt vizsgálni. Lehet, hogy akkor fognak korrigálni, de
még nem tudjuk elöre.

Dávid Martin polgármester:
Köszönjük szépen! Annyit fűznék még hozzá, hogya VJP-ben a tervekhez képest 13 millió
forinttal kevesebbel vagyunk támogatottak, így nem biztos, hogy belefér az a munkagép, amit
kinéztűnk rá. Ehelyett lehet, hogy inkább egy platós autóban kellene gondolkodnunk, de
hétfön lesz a következö ülés ezzel kapcsolatban, akkor még átbeszéljük ezt a többi
polgármesterrel, kit, hogyan érint ez.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
Ez idén meg is fog valósulni.

Dávid Martin polgármester:
A tervek szerint meg kell. Amint pontosabbat tudok tájékoztatlak titeket. A
kézműveskedéssel kapcsolatban két szakkört pályáztunk meg, a gyertyakészítést és aszövést,
erre volt a legtöbb érdeklödö. A gyertyakészítésre 12 ember, az elsö 5-nek tudjuk biztosítaní
hozzá az eszközöket, a többiekét pedig 50%-ban támogatnánk.

Orbán Mónika képviselő:

Szerintem emiatt le fog morzsolódni a többi ember.

Gyuricza Gergőalpolgármester:
De miért? Veszni hagyja a belefektetett pénzét?
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Orbán Mónika képviselő:

Nem, hanem nem is fog így eljönni. Induljon csak az első 5 embemek vagy támogassuk
mindet.

Dávid Martin polgármester:
Az 5-ből két ember képviselő testületi tag.

Orbán Mónika képviselő:

Én lemondok a következő ember javára a helyemről.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Én is, engem is vegyél ki kérlek a programból.

Dávid Martin polgármester:
Megnézzük, jó? Júniusban lesz az elbírálása és utána visszatérünk rá.

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Jó.

Dávid Martill polgármester:
Petőfi Kulturális Program keretein belül nyertünk színházjegyeket az Orfeum Mágusa
előadásra, 215 perc és szombaton este 6-kor kezdődik az Operett Színházban.

Dudásllé Rudnai Krisztina képviselő:

Most szombaton? Akkor lesz a Motoros nap.

Dávid Martin polgármester:
A nyugdíjas klubot támogatjuk ezzel az 5 jeggyel. Nagyon kedvesen fogadták, el is tudnak
menni, vinni és hozni kell őket.

Dudásné Rudllai Krisztina képviselő:

Az tökjó.

Dávid Martin polgármester:
A szolgálati lakással kapcsolatban kérvényt nyújtott be hozzám az albérlő, Gács János, hogy
néhány felújítási munkálatot végezhessen az ereszcsatomán, egy ablakot kicserélnének és az
aljzat szigetelést szeretné megcsinálni. Ezt én támogatom. Illetve az út pályázattal
kapcsolatban beszéltem az Ádámmal, ha szeretnénk ebbe belefolyni (Magyar Falu Program,
Sziluska utca felújítása), akkor 200-500 ezer forint körüli tervezési díjat be kell előre

vállalnunk, amit, ha sikeres a pályázatunk el tudjuk, m1\id számolni, ha nem akkor azt
elbukjuk. Hozzájárultok, hogy ezt intézzem Ádámmal?

Dudásné Rudnai Krisztina képviselő:

Igen.

Orbán Mónika képviselő:

Igen.

Gvuricza Gergőalpolgármester:
Igen.
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Dávid Martin polgármester:
Köszönöm szépen!

512025. (V.28.) jegyzőkönyve

a további napirendek

Dávid Martin
polgármester

A jegyzőkönyv hiteles.

dr. Szabó L ícia Ágnes
jegyzö

t;~~._~
Gyuricza Gergő

alpolgármester
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